
مديريت افلراط و تفريطي در حوزه سلامت 
دوباره كار دست مردم داده و پرداخت از جيب 
آنها را به قبل از اجراي طرح تحول بازگردانده 
اسلت. پس از طرح هاي افراطي در بيمه بدون 
پشتوانه 11ميليون نفر در دولت يازدهم و اجراي 
طرح تحول سامت و ولخرجي هاي گسترده و 
انجام اعمال جراحي و خدملات پاراكلينيكي 
غيرضرور حالا با به ته ديگ خوردن كف گير بيمه 
سامت تنها گزينه پيش رو تعيين سقف براي 
ارائه خدمات درماني است، اما اين سقف گذاري 
هم موجب دردسلرهايي براي بيماران شلده 
اسلت، به گونه اي كه بنا به تأكيد معاون درمان 
وزارت بهداشلت يكلي از دلايل صلف انتظار 
طولاني براي اعمال جراحي در بيمارسلتان ها 
همين سلقف ارائه خدمات بيمه هاسلت و اگر 
سلقف ارائه خدمات از سلوي بيمه ها افزايش 
يابد، مشلكل صف انتظار بيملاران براي انجام 
اعمال جراحي هم حل مي شود. سقف گذاشتن 
بيمه ها براي ارائه خدماتشلان به همين ماجرا 
ختم نمي شود و اين سقف در شهرهاي كوچك 
با تعداد كم پزشك بر سلر بيماراني كه به اين 
پزشلكان مراجعه مي كنند، آوار شلده است. 
كارشناس��ي و حساب ش��ده نبودن طرح تحول 
سلامت تا همين امروز تبعاتي را بر نظام سلامت 
داشته و چالش هايي را براي بيماران درست كرده 
اس��ت، به گونه اي كه در ش��رايط كنوني نه مردم 
از وضعي��ت ارائه خدمات راضي ان��د و نه پرداخت 

از جيب ش��ان كاهش يافته و افراط و تفريط هاي 
مديريتي در نظام سلامت تنها چالش هاي بيماران 
را افزايش داده است. حالا كار به جايي رسيده كه 
تعيين س��قف بيمه ها براي ارائه خدمات درماني 
منجر به شكل گيري صف هاي انتظار طولاني براي 
انجام اعمال جراحي شده است، اما ببينيم چگونه 
تعيين سقف هزينه هاي خدمات بر شكل گيري اين 

صف تأثير گذاشته است. 
 صف انتظار طولاني بيماران پشلت سقف 

بيمه ها!
چندي پيش بود كه طاهر موهبتي، رئيس سازمان 
بيمه س��لامت درباره تعيين سقف براي مديريت 
منابع نظام سلامت گفته بود:»بررسي 3هزار بيمار 
بستري در يكي از بيمارستان هاي كشور نشان داد، 
۲۹ درصد آنان نياز به بستري شدن نداشته اند و از 
سوي ديگر 3۱ درصد آنان بايد يك روزه مرخص 
مي ش��دند كه مدت ماندگاري آنها در بيمارستان 

سه روز بوده است.«
وي با تأكيد بر پياده س��ازي راهنماي باليني براي 
ارائه خدمات بيمه س��لامت تصريح كرده بود:»به 
طور مثال تجوي��ز ام. آر. اي يا كلونوس��كپي براي 
بيمار هر ۱۸۰روز يكبار امكان پذير اس��ت و كمتر 
از اين مدت بيمه س��لامت آن را زير پوشش قرار 
نمي دهد«، ام��ا اين ماجرا منجر به ش��كل گيري 
صف هاي��ي براي بيماران ش��ده اس��ت آن هم در 
ش��رايطي كه اغلب بيمار هيچ نقش��ي در تجويز 
خدمات تخصصي همچون ام. آر. اي يا كلونوسكپي 

ندارد و اين خدمات بنا به تشخيص پزشك تجويز 
مي شود. 

قاس��م جان بابايي، معاون درمان وزارت بهداشت 
در پاسخ به چرايي صف انتظار طولاني براي اعمال 
جراحي در بيمارس��تان ها مي گويد:»هنگام ارائه 
خدمت با موضوعي به اسم سقف ارائه خدمات از 
سوي بيمه ها روبه رو هستيم كه براساس آن بايد 
خدمات ارائه داده و سند توليد كنيم. در صورتي كه 
سقف ارائه خدمات از سوي بيمه ها برايمان افزايش 
يابد، مي توانيم ب��ا اقداماتي كه اكن��ون از طريق 
مجلس شوراي اسلامي در دست انجام داريم اين 
مشكل را برطرف كنيم.« وي در عين حال با تأكيد 
بر اينكه ليست انتظار شكل گرفته در بيمارستان ها 
به هيچ وجه شامل حال اعمال جراحي اورژانسي و 
بيماري هاي صعب العلاج نمي شود، مي گويد:»در 
س��اير بيماري هاي مزمن مانند بيماران سرطاني 
نيز، ليست هاي انتظار طولاني وجود ندارد.« معاون 
درمان وجود ليس��ت انتظار براي اعمال جراحي 
غيرضروري مانند تعويض مفصل را طبيعي مي داند 
و مي افزايد:»حت��ي در برخي از پيش��رفته ترين 
كش��ورها ليس��ت انتظار براي اين دس��ت اعمال 

جراحي به دو سال مي رسد.«
 حكايت افراط و تفريط ها

حكايت چالش هاي ش��كل گرفته براي بيماران با 
تعيين سقف ارائه خدمت از سوي بيمه ها يكي از 
مصاديق افراط و تفريط در مديريت نظام سلامت 
است. بعد از افراط هاي اجراي طرح تحول و بيمه 

ش��دن 6ميليون مازاد بر تعداد تعيين شده، حالا 
نوبت به تفريط ها رس��يده است و س��ازمان بيمه 
س��لامت كه بودجه اش از بودجه عمومي تأمين 
مي ش��ود، براي جوركردن دخل و خرجش براي 
ارائه خدمات درماني س��قف تعيين كرده اس��ت، 
اما از نگاه برخي كارشناسان همچون دكتر بشير 
خالقي، عضو كميسيون بهداشت و درمان مجلس 
اين سقف گذاري علمي و منطقي نيست و همين 
مسئله موجب ش��ده تا مردم با مشكلاتي مواجه 
ش��وند. خالقي درباره عمل نكردن مديران حوزه 
سلامت به قانون برنامه ششم توسعه به »جوان« 
مي گويد:»در حال حاضر به برنامه شش��م توسعه 
عمل نمي شود، در حالي كه در اين برنامه تمامي 
موارد لازم در راستاي مديريت هزينه ها با اجراي 
گايد لاين هاي، پزشك خانواده و پرونده الكترونيك 
سلامت محقق مي ش��ود، اما در حال حاضر ما با 
افراط و تفريط هاي��ي مواجيهم كه براي مردم هم 

دردسرساز مي شود.«
وي وقتي مي خواهد مش��كلات ناش��ي از تعيين 
سقف بيمه س��لامت براي ارائه خدمات را توضيح 
دهد، ماجرا را با مثالي اين گونه ترسيم مي كند:»به 
طور مثال شهر ما شهري كوچك است كه تنها يك 
متخصص قلب دارد. بديهي اس��ت كه مراجعات 
مردم به اين يك نفر زياد اس��ت و ب��ه اين ترتيب 
سقف ويزيت هاي پزشك متخصص تمام مي شود. 
حالا تكليف بيماراني كه نتوانس��ته اند در س��قف 
اين پزشك قرار بگيرند، چيس��ت؟ آيا بايد هزينه 
ويزيت را از جيب پرداخت كنند؟« بنا به تأكيد وي 
مديريت صحيح بيمه با اجراي احكام برنامه ششم 
توسعه امكان پذير است. از نگاه اين عضو كميسيون 
بهداشت مجلس مش��كل در قوانين نيست بلكه 

اجراي قانون به درستي صورت نمي گيرد. 
خالقي با اش��اره به هزينه هاي بي حساب و كتاب 
و خدم��ات القايي صورت گرفت��ه در طرح تحول 
سلامت تصريح مي كند: »اين خرج هاي بي حساب 
و كتاب موجب شده تا بيمه سلامت دچار مشكل 
ش��ود، زيرا بودجه بيمه سلامت از بودجه عمومي 
تأمين مي شود و مانند تأمين اجتماعي نيست كه 

بودجه اش را از حقوق كارگران تأمين كند.«
وي با تأكيد بر نق��ش راهنماهاي باليني و پرونده 
الكترونيك سلامت در مديريت هزينه ها تصريح 
مي كند:»كنترل نسخ و تجويزهاي پزشكان بايد از 
سوي انجمن هاي علمي و تخصصي صورت بگيرد 
كه تخصص لازم براي اي��ن كار را دارند. با اعمال 
اين نظارت ها ديگر پزشكان نمي توانند بي حساب 
و كت��اب و براس��اس تقاضاهاي القاي��ي خدمات 
پاراكلينيكي و آزمايش��گاهي تجوي��ز كنند و به 
ازاي تجويز بي مورد مورد بازخواست قرار  گيرند.« 
به گفته وي در حال حاض��ر كارمنداني در حوزه 
نظارت بر نسخ پزشكان فعالند كه تخصص لازم را 
ندارند. اين در حالي است كه براي كنترل هزينه ها 
و بودجه بيمه ها اجرايي شدن درست راهنماهاي 

باليني ضروري است. 
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به گفته نماينده دادستان، داريوش امان كي تجارت هاي كانش را از طريق ديگران انجام مي داد و حساب هايش آنقدر خالي بود كه يارانه مي گرفت !

متهم معاملات ميلياردي مي كرد، اما مشمول دريافت يارانه بود!

آوار سقف بيمه ها بر سر بيماران!
صف انتظار طولاني براي اعمال جراحي در بيمارستان ها به دليل سقف ارائه خدمات بيمه هاست

جلللسللله  در 

عليرضا سزاوار
روزگذشته وقتي   گزارش  2

متهم بر سر نماينده 
دادسلتان داد مي زد و قصد داشت جلسه را به 
آشوب بكشد، قاضي قاطعانه هشدار داد كه همه 
اسلناد را داريم و اينجا بايد پاسلخگو باشيد. 
نماينده دادستان هم افشا كرد كه متهم رديف 
اول)داريلوش املان كلي( معاملات چند ده 
ميلياردي اش را از طريق ديگران انجام مي داده 
و شلماره حسابش مشلمول يارانه شلده بود. 
دومين جلسه علني رس��يدگي به اتهامات متهم 
داريوش امان كي و گروهش روزگذشته در شعبه 
سوم دادگاه ويژه رس��يدگي به جرائم اقتصادي به 

رياست قاضي مسعودي مقام برگزار شد. 
در ابتداي جلس��ه قاضي اس��دالله مسعودي مقام 
مفادي از قانون آ يين دادرسي كيفري مربوط به نظم 
و برگزاري دادگاه را تفهيم كرد و سپس از نماينده 
دادستان خواست براي قرائت ادامه كيفر خواست 

در جايگاه حاضر شود. 
 پول كشور در جيب شركت كاغذي

نماينده دادستان در جايگاه حاضر شد و گفت: »در 
جلسه گذشته وكيل داريوش امان كي اعلام كرد كه 
بنده از محكوميت موكل ايش��ان خوشحال شدم، 
در اينجا بايد بگويم آقاي وكيل اگر شما از اجراي 
عدالت خوشحال نمي ش��ويد ما خيلي خوشحال 

مي شويم.«
رس��ول قهرماني با بيان اينكه وكي��ل متهم اعلام 
كرده كه بنده متهم را تحقير كرده ام و گفته ام وي 
نمايشنامه نويسي كرده است، افزود: »اين در حالي 
است كه بنده از ذوق هنري موكل تمجيد كرده ام، 
خانم كلاهدوزان را از پاي دم كردن برنج به محضر 
آورده اند و از وي امضا گرفته اند و وقتي مي خواستند 
وثيقه معتبر را از بانك خارج كنند، نامه اي را تنظيم 
كردند كه بيشتر شبيه نمايش��نامه است؛ چرا كه 
خانم كلاهدوزان اطلاع��ي از آنچه اتف��اق افتاده 

نداشته است.«
وي خطاب به وكيل متهم رديف اول گفت: »شما 
در اظهارات خود مطرح كرديد كه كيفرخواس��ت 

مغرضانه، با س��وء نيت و كينه توزي بوده، در اينجا 
بايد بگويم كه شما اولاً معناي منع تعقيب را بدانيد و 
عمل خود را بسنجيد و بعد سخن بگوييد. اميدوارم 
آقاي وكيل مطالعه عميق در مورد جرم اقتصادي 
داش��ته باش��ند چراكه بدون رعايت تش��ريفات، 
تسهيلات و 6۵ميليارد تومان پول مفت كشور به 

شركتي داده شده كه سنديت ندارد.«
 برهوتي كه به بانك انداختند

قهرماني در ادامه افزود: »شگرد متهمان اين پرونده 
كه من نام پرونده مخوف را ب��ر آن مي گذارم، اين 
بوده كه آقايان تسهيلات 6۵ ميلياردي مي گيرند و 
در مرحله تهاتر آنقدر گران نمايي مي كنند كه بيش 
از ۱۲۰ ميليارد تومان از بانك طلبكار مي شوند. اين 
شگرد جديدي است، متهمان ملك هاي مرغوب 
بان��ك را در ازاي دادن بره��وت گرفته اند. جالب 
اينكه در يك روز هم چك طلب شان و هم سه ملك 

مرغوب را از بانك گرفتند!«
در ادامه دادگاه براي نخستين بار نماينده دادستان 
به دو متهم فراري پرونده هم اشاره كرد و گفت: »دو 
نفر از متهمان آقايان حميدرضا حاجي اسفندياري 
و سيدرضاحسيني متواري  هستند. در رديابي ها 

مشخص ش��ده كه پول به حسابش��ان رفته است 
و اين دو نفر در مرحله تس��هيلات منتفع شده اند 
همان كس��اني اند كه معاملات به نامش��ان انجام 

شده است.«
قهرماني با اشاره به يكي از مستنداتي كه داريوش 
امان كي ارائه داده بود، گفت: »او نامه اي درخصوص 
ملك آبشار اصفهان ارائه داد؛ ملكي كه ۱٧ ميليارد 
تومان ارزش داشته را به قيمت ۱۵3 ميليارد تومان 
به تعبير محترمانه به بانك انداختند. اين ملك فاقد 
كاربري و خارج از محدوده بود و آقايان مدعي بودند 
كه براي بانك ۱٧۰هكتار تراكم گرفتند، در حالي كه 

به استناد نظر كارشناس بانك اين طور نيست.«
 معماي آزادي مديرعامل

در اين حين متهم ردي��ف اول )امان كي( و متهم 
رديف دوم )فتحي( صحبت هاي نماينده دادستان 
را بارها قطع كردند و امان كي هم با فرياد س��خن 
مي گفت: قاضي مسعودي مقام قاطعانه هشدار داد 
كه همه اسناد را داريم و اينجا بايد پاسخگو باشيد. 

نماينده دادستان خطاب به متهم رديف اول گفت: 
»معاملات چند ده ميلياردي ات را از طريق ديگران 
انجام مي دادي و شماره حسابت مشمول يارانه شده 

بود. آقايان در جلسه قبل عنوان كردند كه پول را 
در ساخت و س��از برديم، حال سؤال من اينجاست 
اين همه اسامي كه ما رديابي كرديم براي شما چه 

كرده اند كه پول كلان به جيب زده اند؟«
قهرماني افزود: »خانم كلاهدوزان خودش به من 
گفت كه نگذاشتيد برنجش را دم كند و به دفترخانه 

برديد  تا ملك به نامش بزنيد.«
فتحي بلافاصله گفت: »اين خانم امين من بود. شما 
فقط تحقير مي كنيد« كه قاضي خطاب به نماينده 
دادستان تأكيد كرد: »خانم كلاهدوزان بايد به اتهام 

پولشويي تعقيب شوند.«
قهرماني هم با تأييد سخن رئيس دادگاه خطاب به 
فتحي افزود: »اموال بسيار ديگري هم به نام خانم 
كلاهدوزان شده كه در حال بررسي و رديابي است. 
چرا ام��وال را به نام خ��ودت نمي ك��ردي؟ بعد از 
دستگيري خاني كه بيم آن مي رفت در بازداشت 
حرف هاي��ي را بزن��د بلافاصل��ه با وثيق��ه آزادش 

كرديد!«
 تجارت به اسم خانم هاي خانه دار

قاضي مسعودي مقام هم خطاب به فتحي گفت: 
»دارايي هاي خود را با مالكيت رسمي به دادگاه 
ارائه دهيد تا بررس��ي ش��ود چقدر فرار مالياتي 

داشتيد.«
فتحي هم گفت: »من با واس��طه اين افراد سيمان 
و آهن مي خريدم.« قهرماني هم ليستي از افرادي 
كه چند خانم خانه دار جزو آن بودند را قرائت كرد 
و گفت: »خانم خانه دار براي ش��ما سيمان و آهن 

مي خريد؟!«
در ادام��ه دادگاه به درخواس��ت دادس��تان آرمان 
علمايي به عنوان مطلع ديگر در جايگاه قرار گرفت 
و تأييد كرد كه ۹3۰ هزار يورو با واسطه از امان كي 
گرفت و 6۴۰ هزار يورو به خاني )مديرعامل بانك 
سرمايه( داد و مابقي اش را براي خاني فرش ابريشم 
خريد. وي تأكيد كرد: امان كي، برادرش را به خارج 

از كشور فراري داد. 
در نهايت هم قاضي مس��عودي مقام ضمن پايان 
اعلام اين جلسه، برگزاري جلسه بعدي دادگاه را به 

صبح روزچهارشنبه 3۰ بهمن ماه موكول كرد. 

 محمد ميرزابيگي، رئيس سازمان نظام پرستاري گفت: بيمارستان ها 
بايد با مراكز قانوني هوم كر )مراقبت از بيمار در منزل( قرارداد بس��ته 
و بيماران موردنظر را                                             به آنان بس��پارند. مس��ير ديگر اطلاع از فعاليت 
هوم كرها نيز س��ايت معاونت درمان دانشگاه هاي علوم پزشكي كشور 
است كه در آن نام مراكز هوم كر قانوني همراه با تلفن تماس و مشخصات  

آنها ذكر شده است. 
 مديركل آموزش و پرورش ش��هر ته��ران با بيان اينك��ه در تهران 
نيازمند تخريب و بازس��ازي و مقاوم س��ازي ۲۲ هزار كلاس هستيم، 
گفت: ميانگين تراكم دانش آموزي در تهران 33 نفر است، در حالي كه 

ميانگين كشوري ۲۴ نفر است. 
 مديرعامل شركت متروي تهران با اش��اره به اينكه افتتاح ايستگاه 
مترو ميدان كتاب در خط ٧ مترو براي س��ال آينده در دستور كار قرار 
دارد، گفت: تاكنون ۱۱ايس��تگاه در اين خط احداث شده و راه اندازي 

۱۱ايستگاه ديگر هم مدنظر است. 
 مدي��ر بين الملل س��ازمان انتق��ال خون گف��ت: به دلي��ل وجود 
توانمندي هايي كه در زمينه انتقال و آموزش طب انتقال خون داشته ايم 
تا سال ۲۰۲۱ به عنوان مركز همكار سازمان بهداشت جهاني در زمينه 

سلامت خون در منطقه  مديترانه شرقي انتخاب شده ايم. 
  معاون پرورشي و فرهنگي وزارت آموزش و پرورش گفت: در تهران 
بيش از 6۰ درصد مدارس ما با همه تجهيزات و امكانات به عنوان اماكن 
اخذ رأي در اختيار وزارت كشور هستند؛ از آن سو براي بسيج عمومي 
بزرگ ترين جامعه مخاطب يعني دانش  آموزان، رأي اولي ها، والدين و 

معلمان جهت مشاركت حداكثري در انتخابات تلاش مي كنيم. 
 مركز سلامت محيط و كار وزارت بهداشت اعلام كرد: رستوران ها و 
سوپرماركت ها تحت نظارت بهداشتي قرار داشته و با چك ليست هاي 
اختصاصي در فواصل زماني معين بازرسي مي شوند و در صورت تخلف 

از مفاد قانوني به مراجع قضايي معرفي و جريمه مي شوند. 
 مدير واحد س��اماندهي طرح ها و محدوده هاي ترافيكي با اشاره به 
چرايي نصب دوربين در خروجي هاي طرح ترافيك گفت: فعال نبودن 
دوربين هاي خروجي طرح ترافيك يا طرح كنترل آلودگي هوا در سنوات 

گذشته اشتباه بوده است. 
 شهردار تهران از اولويت شهرداري براي اتصال منطقه ۲۲ شهر تهران 

به خطوط مترو خبر داد. 
 الهام فخاري عضو كميسيون فرهنگي و اجتماعي شوراي شهر تهران 
با بيان اينكه رعايت حجاب در همه فضاهاي عمومي از جمله مترو جزو 
قوانين عام كشور است، گفت: ش��هرداري با فرهنگسازي مي تواند در 

جهت تحكيم بنيان خانواده اقدامات مؤثري انجام دهد. 
 جمعي از والدين ك��ودكان مبتلا به بيم��اري SMA در اعتراض به 
وضعيت نامناسب درمان و تأمين داروهاي كودكان خود مقابل وزارت 
بهداشت تجمع كردند. در اين تجمع والدين اين كودكان خواستار رفع 

مشكل بيماران خود شدند. 
 براساس اعلام س��ازمان اورژانس كش��ور، طي ۱۴۵روز گذشته در 
3۱ استان كشور ۲۴3 نفر بر اثر مس��موميت با گاز co جان خود را از 

دست داده اند. 

كاشت ۱۰۰هزار اصله درخت
 در پارك چيتگر 

شلهردار منطقله ۲۲ گفلت: طلي روزهلاي آينلده 1۰۰هلزار 
اصلله درخلت در پلارك چيتگلر كاشلته خواهلد شلد. 
علي نوذرپور در آيين افتتاح و بهره برداري از ۵۵ پروژه  مديريت شهري 
كه در منطقه ۲۲ برگزار شد، اظهار كرد: با افتتاح پروژه تقاطع بزرگراه 
حكيم با بلوار المپيك، ۴/۲كيلومتر در مسافت و ۱6دقيقه در زمان سفر 

شهروندان منطقه كاسته مي شود. 
وي با بيان اينكه تمام برنامه هاي منطقه ۲۲ با توجه به مسائل اجتماعي، 
فرهنگي، زيس��ت محيطي برنامه ريزي مي ش��ود، گفت: با آغاز به كار 
مديريت شهري در اين دوره، رويكرد مجموعه مديريت شهري نيز در 
منطقه ۲۲ تغيير پيدا كرده اس��ت و تمام برنامه ها بر اساس مقتضيات 
فرهنگي، اجتماعي، زيست محيطي و... شهروندان پايه گذاري مي شود.  
نوذرپور با اش��اره به اهميت فضاي س��بز در پايتخت تصريح كرد: طي 
روزهاي آينده ۱۰۰هزار اصله درخت در پارك چيتگر كاش��ته خواهد 
ش��د.  ش��هردار منطقه ۲۲ ادامه داد: پيش از اين درصد بازيافت زباله 
3درصد بود كه با توجه به اقدامات انجام شده در اين محدوده اين رقم 
را به ۱٧درصد افزايش می دهيم، ضمن اينكه يكي از رويكردهاي ما در 
اين دوره جلوگيري از ساخت وسازهاي بي ضابطه و بلندمرتبه كه مانع 
ورود باد به منطقه مي شود، اس��ت كه در همين زمينه شهردار تهران 
دستورات لازم را صادر كرده  اس��ت.  وي در پايان گفت: تصويب طرح 
تفصيلي منطقه ۲۲ دغدغه شهردار تهران نيز بوده است و اميدواريم با 
تأييد اين طرح در شوراي عالي شهرسازي كه ما در انتظار آن هستيم 
بتوانيم طرح را در سال آينده در منطقه ۲۲ انجام دهيم و تمامي ساخت 

و سازها بر اساس طرح تفصيلي خواهد بود. 

زهرا چيذري 
  گزارش  یک

-----------------------------------------------------
 حسلاب توئيتري بخش زنان و خانواده دفتر رهبر انقاب به 
مناسبت روز زن اين صحبت ايشان را بازنشلر كرد: مادر از هر 
سازنده اي، سازنده تر و با ارزش تر است. بزرگ ترين دانشمندان، ممكن 
است يك ابزار پيچيده را به وجود آورند، موشك هاي قاره پيما بسازند، 
وسايل تس��خير فضا را اختراع كنند؛ اما هيچ يك از اينها اهميت آن را 

ندارد كه كسي يك انسان والا به وجود آورد و او، مادر است. 
-----------------------------------------------------

  فاطمه صفوي با انتشار اين عكس نوشت: امام خميني: از دامن 
زن، مرد به معراج رود. 

-----------------------------------------------------

 محمد پازوكي اين عكس را منتشر كرد و نوشت: اين درخت 
رو پسرش 33سال پيش تو حياط خونه كاش��ت! 33 ساله كه زير اين 
درخت مي خوابه، 33 س��اله كه با اين درخت زندگي مي كنه. روز مادر 

شهيدي كه فقط يه درخت از پسرش يادگاري داره هم مبارك. 
-----------------------------------------------------

 عباس موسلوي، سلخنگوي وزارت امور خارجه با بازنشر اين 
عكس كه ظاهراً مربوط به رفتن شركت سامسونگ از ايران است، 
نوشت: ايرانيان دوستان روزهاي سخت را فراموش نمي كنند، اما برخي 
شركت هاي خارجي كه در سال ها و ماه هاي اخير صرفاً با پذيرش قلدري 
امريكا، ايران را ترك كرده اند بدانند بازگش��ت به بازار ايران بسيار سخت 
خواهد بود. قانون تجارت مي گويد، حفظ بازار از ورود به آن سخت تر است. 
-----------------------------------------------------
 مهدي مهرپور هم در همين رابطه نوشت:  ال جي و سامسونگ  
دو  سال اس��ت به ايران كالا نمي دهند! مي دانيد چرا در دو سال اخير با 
اينكه به طور رس��مي از ايران رفته اند، براي تبليغات هزينه مي كنند؟! 
۱- قاچاق س��ازمان يافته كالا به ايران ادام��ه دارد؛ ۲- حقوق دولتي و 
گمركي را هم نمي دهند! جلوي قاچاقشان را نگيريد، برندهاي ايراني 

زمين گير مي شوند... 
-----------------------------------------------------

 جعفر بلوري هم راجع به همين تصوير توئيت زد: در بحبوحه 
مذاكرات هس��ته اي و برجام سرازيرش��دن مديران فروش خارجي به 
كشور، گشايش اقتصادي نبود، سرمايه گذاري خارجي هم نبود! يك 
نمايش فريب از س��وي غرب بود كه ليبرال هاي داخلي آن را به اس��م 

دستاورد برجام، بزك و به خورد ملت دادند. 
-----------------------------------------------------

 امين موسوي اين اسلكرين شات را منتشلر كرد و نوشت: 
  شما دنبال حقيقتين؟ پس چرا همفكرانتون نشست خبري آزمايشگاه 
سايبري دانشگاه تهران رو لغو كردند؟ شما دنبال حقيقتين؟ پس چرا 
استادان حامي شما در دانشگاه تهران بعد از بيانيه هاي آزمايشگاه سايبر، 
منكر آزمايشگاه رسمي خود شدند و گفتند: همچين آزمايشگاهي اصلا 

وجود ندارد؟ رو بازي كنيد با مردم. 
-----------------------------------------------------

 كانلال مطالعات امريكا با انتشلار اين عكس نوشلت: ديويد 
فارنتولد، خبرنگار واشنگتن پس��ت در صفحه توئيتر خود تصويري از 
هزينه ميهماني هاي مجلل كاخ س��فيد در تفرجگاه اشرافي مارالاگو 
دونالد ترامپ در فلوريدا منتشر كرد كه براساس قانون آزادي، اطلاعات 
به دست آمده است و نوش��ت: كاركنان كاخ سفيد مشروبات الكلي به 
ارزش هزار دلار در عمارت مارالاگو ترامپ نوشيده اند. ماليات دهندگان 

امريكايي هزينه آن را پرداخت كرده اند. 
-----------------------------------------------------
 وال دمينگز، نماينده فلوريدا در مجللس نمايندگان امريكا با 
بازنشر توئيت خبرنگار واشنگتن پست هم نوشت: دلارهاي مالياتي 
ش��ما مس��تقيماً به جيب دونالد ترامپ مي رود. پيش از اين نيز برگزاري 
مراسم رسمي و حتي ميزباني از سران ديگر كشورها در اين تفرجگاه مجلل 
متعلق به رئيس جمهوري امريكا كه هزينه آن از جيب ماليات دهندگان 

امريكايي پرداخت مي شود، با انتقادات گسترده اي روبه رو شد. 

در اين ستون پيام ها،  متن ها، عكس نوشت ها و خبرهاي كوتاه 
منتشر شلده در فضاي مجازي را منتشلر خواهيم كرد؛ بدون 

هيچ گونه توضيح و تفسير. 
 تا پايان سال 

صف جهيزيه كميته  امداد به صفر مي رسد
معاون حمايت و سلامت خانواده كميتله امداد از ارائله ۴۰هزار 
خدمت جهيزيه و كمك هزينله ازدواج به زوج هلاي جوان تحت 
حمايت و خانواده هاي نيازمند خبر داد و گفت: با تخصيص اعتبار 
لازم، صف جهيزيه در كميته امداد تا پايان سال صفر خواهد شد. 
حسين خدرويسي با اعلام جزئيات ۴۰هزار خدمت اين نهاد به زوج هاي 
جوان تحت حمايت در حوزه ازدواج و تش��كيل خان��واده افزود: از اين 
ميزان ۲۴هزار مورد جهيزيه به نوعروسان خانواده هاي تحت حمايت و 
۴هزار مورد جهيزيه به دختران خانواده هاي نيازمند غير تحت پوشش 
كميته امداد ارائه شده اس��ت.  وي افزود: همچنين از اين تعداد ۹هزار 
هديه ازدواج پس��ران و بيش از 3هزار كمك هزينه براي ازدواج مجدد 
بانوان به مددجويان اين نهاد تخصيص يافته است.  خدرويسي همچنين 
از اختصاص ۱۴۱ ميليارد تومان اعتبار براي ارائه خدمات حوزه ازدواج 
به 3۲ هزار خانواده تحت حمايت تا پايان س��ال خبر داد و خاطرنشان 
كرد: با تخصيص اين اعتبار به اس��تان ها، صف جهيزيه مددجويان در 

كميته امداد صفر خواهد شد. 


